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         Aan de leden van de Gemeenteraad 
 
 
             Datum:  5 december 2023 
    Onderwerp: Onderzoek kostendekkendheid dienstverlening-leges 
 Ons kenmerk:   
 

 
 
 
 
Geachte heer, mevrouw, 
 
Hierbij informeren wij u over ons besluit om onderzoek te doen naar de 
kostendekkendheid van onze dienstverlening en de leges. Aanleiding 
daarvoor is de inwerkingtreding van de Omgevingswet en de Wet 
kwaliteitsborging voor het bouwen per 1 januari 2024. De verwachting is 
dat er minder leges binnen zal komen als gevolg van wijzigingen in 
verantwoordelijkheden en werkzaamheden en door minder 
vergunningplicht. Gelet hierop is de begroting ingaande 2023 rekening 
gehouden met 25% structurele afname van de leges 
omgevingsvergunning. Bestuurlijk is het uitgangspunt dat de kosten voor 
de diensten gedekt worden uit de leges (100% kostendekkendheid). 
 
We zijn voornemens om meer inzicht te krijgen en te geven over de kosten 
en opbrengsten na de inwerkingtreding van de Omgevingswet en de Wet 
kwaliteitsborging voor het bouwen. Daarvoor zal eerst vanaf 2024 ervaring 
moeten worden opgedaan.  
 
Parallel daaraan willen we ook onderzoek doen naar de huidige methode 
van kostentoerekening en deze actualiseren. Daarbij willen we voldoen aan 
juridische een financiële voorschriften welke daarvoor gelden. Op basis van 
de juiste uitgangspunten kan de kostentoerekening dan plaatsvinden en 
ontstaat een duidelijk beeld van de kostendekking van de gehele 
dienstverlening. Deze uitgangspunten zijn niet alleen van belang voor de 
legesheffing maar voor alle heffingen van de gemeente. Daarmee wordt 
het mogelijk om een afwegingskader op te stellen op basis waarvan u uw 
controlerende taak kunt uitvoeren en keuzes te maken ten aanzien van de 
kostendekkendheid.  
 
Bestuurlijk uitgangspunt is kostendekkende dienstverlening. Echter, dit 
hebben we niet nadrukkelijk vastgelegd in de begroting. Wel leggen we in 
de begroting/belastingparagraaf de cijfermatige kostendekking per 
heffing/onderdeel vast maar niet de ambitie met betrekking tot de 
kostendekkendheid. Op basis van de voorschriften en in het kader van 
transparantie is het goed dit wel te gaan doen.  
 
Gelet hierop willen we in de Kadernota 2025 het algemene bestuurlijk 
uitgangspunt ten aanzien van de kostendekkendheid opnemen. Daarbij 
realiseren we dat we niet op alle niveaus kostendekkend kunnen zijn 
(bijvoorbeeld wettelijke tarieven zoals paspoorten) of dat dit 
maatschappelijk gezien niet realistisch is (bijvoorbeeld wettelijke taak 
begraven). Vervolgens zal op basis van het onderzoek een goed inzicht 
ontstaan in de mate van kostendekking van de diverse leges. In 2025 kunt 
u dan op basis van het dan ontstane inzicht in de kostendekkendheid 
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keuzes maken ten aanzien van mate van kostendekking en hoogte van 
legestarieven in 2026. 
  
Wij gaan ervan uit dat wij u hiermee voldoende hebben geïnformeerd. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders, 
 
 
 
Jelmer Mulder        Karel Loohuis 
Gemeentesecretaris       burgemeester  
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